
PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 

Sammanträdesdatum: 2024-06-10 

 

Tid Kl 13.00 – 14.45 

Plats Växthuset, aktivitetshuset, Älvängen 

Närvarande  
ersättare 

Brita Karlsson, ordförande               
Pia-Lotta Lagerlöf         
Leif Andersson 
Eva Carlbrand 
Eva Borgede  
Agneta Johansson 
Marianne Kristoffersen 
Marie Andersson 
Liselott Lind 

Anhörigföreningen Omtanken 
DHR 
Reumatikerföreningen Ale 
SRF 
FUB 
Ale demensföreningen 
DHR 
FUB 
Ale Demensförening 

 

Övriga 
närvarande 

Se sida 2 
 

Utses att 
justera 

Leif Andersson 

Justeringens 
plats  
och tid 

 Nödinge kommunhus, 17 juni kl 12.00 

Paragrafer 7-12  

Underskrifter  

Sekreterare 

Emma Erngren 

Ordförande 

Brita Karlsson 

Justerande 

Leif Andersson 

  

 

Övriga närvarande Emma Erngren, Nämndsamordnare 
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 

Sammanträdesdatum: 2024-06-10 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

  

TILLKÄNNAGIVANDE 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits på anslagstavlan på 

Ale kommuns webbplats.  

Organ Rådet för funktionshinderfrågor 

Sammanträdesdatum 2024-06-10 
Tillkännages från och med 2024-06-18 

Tillkännages till och med 2024-07-09 
Förvaringsplats för protokollet Nödinge kommunhus 

Intygar Emma Erngren 
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 

Sammanträdesdatum: 2024-06-10 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Innehåll 
 

§ 7 Inledning 2024/26 4 

§ 8 Upprop 2024/26 5 

§ 9 Justering 2024/26 6 

§ 10 Återkoppling frågor hemtjänsten 2024/26 7 - 8 

§ 11 Återkoppling frågor funktionsstöd 2024/26 9 

§ 12 Övriga frågor 2024/26 10 
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2024-06-10 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Råd. funk. § 7 

Råd. funk. 2024/26 

Inledning 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen 

Sammanfattning 
Ordföranden Brita Karlsson hälsar samtliga i rådet för funktionshinderfrågor 
och inbjudna gäster välkomna till dagens sammanträde. 
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2024-06-10 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Råd. funk. § 8 

Råd. funk. 2024/26 

Upprop 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen. 

Sammanfattning 
Sekreterare Emma Erngren genomför uppropet.  
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2024-06-10 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Råd. funk. § 9 

Råd. funk. 2024/26 

Justering 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor beslutar att utse Leif Andersson justerare av 
dagens protokoll.  

Motivering till beslut 
Mötet föreslår Leif Andersson till att justera dagens protokoll.  
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2024-06-10 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Råd. funk. § 10 

Råd. funk. 2024/26 

Återkoppling frågor hemtjänsten 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen. 

Motivering till beslut 
Bedöms ej tillämplig i detta ärende. 

Sammanfattning 
Rådet för funktionshinderfrågor har skickat ut frågor gällande hemtjänst till 
förvaltningen att besvara, och fått följande svar:   

Gällande hemtjänstens område: 

• Hur ser bemanningen ut? 
Svar: Bemanningen ser generellt bra ut i våra områden. Vi har ett stort antal 
medarbetare vilket innebär viss personalomsättning och behov av rekrytering. I 
Ale ligger fortfarande andelen undersköterskor högt.  

• Bristande språkkunskaper. Erfarenhet?  
Svar: I Ale är det sedan i våras obligatoriskt med språktest vid nyanställningar i 
hemtjänsten. Språkkunskaperna testats även vid intervjutillfället. Alla enheter 
har språkombud och stöttar vid behov medarbetare.  

• Tidspressen är stor. Hur blir det med sommarbemanningen? 
Svar: Inför sommaren 2024 har beskedet från vår bemanningsplaneringsenhet 
att det är bättre förutsättningar i år än inför 2023. Det saknas fortfarande några 
vikarier, men förhoppningen är att det ska bli löst innan sommaren.  

• Hur är skillnaden med hemtjänsten för unga och äldre?  
Svar: Det är egentligen ingen skillnad i utförandet av insatser för äldre och 
unga. Sedan beror det även på definitionen av ”unga”. Hemtjänsten utför 
uppdrag från socialsekreterare på biståndsenheten oavsett ålder på 
omsorgstagare.  
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2024-06-10 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

• Varför får man så många olika personer till hemtjänst behövande? 
Svar: Personalen arbetar oregelbundna tider och med det nya 11-timmars 
reglerna ställer det andra krav på schemat. I hemtjänsten arbetar vi med att 
kontinuitet även handlar om att dina insatser ska utföras på samma sätt oavsett 
vilken personal som kommer hem till dig och att du ska vara trygg i att 
personalen vet vilket behov av stöd du har.  

• Rådet vill veta mer om Mathem hur det fungerar? 
Svar: Mathem är vår leverantör av matvaror för personer i ordinärt boende som 
är beviljade insatsen inköp. Alla inköp i hemtjänsten sker numera alltid i första 
hand digitalt. Det innebär att inköpen sker digitalt tillsammans med 
hemtjänsten via tex en Ipad eller av personalen på en dator. Matvarorna 
levereras sedan hem till dörren av Mathem. För de som behöver hjälp att packa 
upp varorna kommer hemtjänsten och stöttar även med det. 
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2024-06-10 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Råd. funk. § 11 

Råd. funk. 2024/26 

Återkoppling frågor funktionsstöd 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.  

Motivering till beslut 
Bedöms ej tillämpligt i detta ärende. 

Sammanfattning 
Rådet för funktionshinderfrågor har skickat ut frågor gällande hemtjänst till 
förvaltningen att besvara, och fått följande svar:  

• Anhörigstödet för funktionshindret, vart har den tagit vägen? 

Svar: Den fattade nämnden beslut om att vakanssätta i besparingssyfte. Men på 
hemsidan finns info om tex olika intresseorganisationer med mera. 

Vi håller även på att utbilda anhörigombud i våra verksamheter, dessa är inte 
direkt kopplade till anhöriga utan mer ett stöd för personalen att bemöta och 
samarbeta med anhöriga på ett bra sätt. Detta berättade vi om senast vi var på 
rådet. 

I kommunen finns anhörigombud riktat mot äldreomsorgen, på 
socialförvaltningen så vi står inte helt utan.  
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PROTOKOLL 
Rådet för funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum: 2024-06-10 

 Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 

Råd. funk. § 12 

Råd. funk. 2024/26 

Övriga frågor 
 

Beslut 
Rådet för funktionshinderfrågor beslutar översända de frågor som lyfts under 
sammanträdet 2024-06-10, till socialförvaltningen att besvara. 

Motivering till beslut 
Bedöms ej tillämpligt i detta ärende. 

Sammanfattning 
Rådet för funktionshinderfrågor lyfter frågor med en önskan om att 
socialförvaltningen inkommer med svar på dessa. 

Följande frågor lyfts under sammanträdet: 

- En person som har olika, korta, insatser inom hemtjänst. I systemet kan 
bara 5 korta besök registreras och insatser utöver det antalet registreras 
som möten. Dessa kan inte personal se i systemet.  
Det finns en önskan hos rådet för funktionshinderfrågor om att se över 
systemet personalen arbetar (Treserva) i, för att personal ska kunna få 
tillgång till information om de kortare insatser som överstiger fem till 
antalet. 
 

- Osäkerhet kring medicingivning. När personal är på väg att ge fel 
medicin. Hur arbetar man med att minska riskerna för att detta sker? 
Hur säkrar man upp för att detta inte ska ske? 
 

- Återkoppling av biståndshandläggare. Kan man få återkoppling i form 
av kopia på beslut om vilka insatser som sätts in i sitt ärende? 

 

Beslutet skickas till  
För vidare hantering 

Socialförvaltningen  
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